
Oświadczenie złożone 

przez senatora Grzegorza Peczkisa 

na 23. posiedzeniu Senatu 

w dniu 22 lipca 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Jana Szyszki 

Szanowny Panie Ministrze! 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska w Opolu, odpowiadając na moją prośbę, przedstawił 

informację o skażeniu powietrza w Kędzierzynie-Koźlu związkami benzenu. W związku z ujawnionymi 

wysokimi chwilowymi stężeniami benzenu sięgającymi kilkuset µg/m
3
 zwracam się z uprzejmą prośbą  

o wprowadzenie limitów chwilowej emisji związków benzenu na terenach zamieszkałych przez ludzi. 

Obecne unormowania w tym zakresie odnoszą się do emisji średniorocznej i wynoszą 5 µg/m
3
. Człowiek 

pozbawiony na kilka minut dostępu do powietrza ma niskie szanse na przeżycie, chociaż średniorocznie nie 

ubędzie mu tego powietrza za dużo. Poważnym problemem dla naszego miasta są chwilowe bardzo wysokie 

przekroczenia tych wartości sięgające kilkuset µg/m
3
, których obecne normy nie uwzględniają. 

W najbliższym czasie w naszym mieście planowane jest wprowadzenie pomiarów ciągłych stężenia 

związków benzenu na terenach zamieszkałych przez ludzi pozostających w bliskości zakładów 

produkcyjnych. I dlatego potrzebne jest wskazanie w normach dopuszczalnej maksymalnej wartości, jaka 

może być emitowana i której przekroczenie będzie uznane za szkodliwe dla zdrowia człowieka. 

Z powodu faktycznego problemu na terenie Kędzierzyna-Koźla pozostającego w zagrożeniu w związku 

ze stężeniem związków benzenu uprzejmie proszę o priorytetowe potraktowanie tego tematu. W załączeniu 

przesyłam pismo WIOŚ w Opolu, o którym wzmiankuję w swym oświadczeniu. 

Z wyrazami szacunku 

Grzegorz Peczkis 

 


